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Penta vs Nedej se
Jak se točí v České televizi publicistika o developerech



Reportáž Kateřiny Krejčové „Praha město v defenzívě“             
vysíláno 5. 11. 2017 



Penta zažalovala ČT a po soudu žádala: 

• omluvu


• stažení reportáže


• zákaz spojování Penty s čínskou společností CEFC a čínskou kontrarozvědkou 


• zákaz informování, že je Penta na Slovensku šetřena v souvislosti s kauzou 
Gorila


• zákaz informování, že byl Marek Dospiva (spoluzakladatel a spolumajitel Penty) 
vyšetřován protikorupční policií


• že jsou Marek Dospiva a Jaroslav Haščák spolužáci z Moskevského státního 
institutu, Penta nežalovala

Reportáž: Praha město v defenzívě



Městský soud 3. 8. 2020 nařídil ČT: 

• zveřejnit omluvu


• zamítnul stažení reportáže


• zamítl zákaz informování o aktivitách Penty


Vrchní soud 28. 2. 2022 nařídil ČT: 

• zamítl omluvu


• nařídil vymazat z reportáže, spojení Penty s čínskou společností CEFC, 
vyšetřování Dospivy s Hasčákem, a že kapitál získali dovozem textilu z Číny

Reportáž: Praha město v defenzívě



Nejvyšší soud soud 31. 5. 2023 zrušil rozhodnutí Vrchního soudu: 

• zrušil rozhodnutí Vrchního soudu


• zdůraznil, že nejen že existuje svoboda tisku, ale i nárok veřejnosti na přijímání 
informací z tisku


 
„Ochrana pověsti právnické osoby nesměřuje k tomu, aby bylo možno  

o dotčené osobě uveřejňovat pouze takové informace, které tato osoba 
považuje za pro sebe pozitivní či pochvalné, resp. aby uveřejnění některé 
negativní (avšak nikoli nepravdivé) informace snad muselo být nezbytně 

doplňováno více či méně související chválou této osoby.“

Reportáž: Praha město v defenzívě





Reportáž Martina Marka „Veřejný zájem na prodej“ 
vysíláno 11. 10. 2020 



• Vyjádření architektů, památkářů, veřejnosti… 


• Popsali jsme vyloučení spolků z územního řízení 


• Popsali jsme dpovědnost IPR a RHMP


• Pospali jsme uzavření dohody Prahy s Pentou - vzdání správa na odvolání za 
15 miliónů Kč


• Politici kteří se před námi schovávali: náměstek Petr Hlaváček, primátor Zdeněk 
Hřib, předseda výboru pro územní rozvoj Petr Zeman 


• Penta natáčení odmítla

Reportáž: Veřejný zájem na prodej



Reportáž po natočení a schválení na 4 měsíce zastavil vedoucí Centra 
dramaturgie publicistické, dokumentární a vzdělávací tvorby Radomír Šofr:  

• Reportáž byla formálně schválena v ČT 16. 6. 2020, vysílání bylo naplánováno 
na 28. 6. 2020


• Následovaly 4 měsíce výmluv proč nemůže být reportáž odvysílána, neustále se 
měnící desítky požadavků na přepracování reportáže 


• Odvysílána až 11. 10. 2020 po nátlaku redakce Nedej se, bez „žáby na 
prameni“ a s dovětkem citace Penty 


• Reakce radní Hany Marvanové po odvysílání

Reportáž: Veřejný zájem na prodej



• Na základě odvysílání reportáže zahájil Ombudsman šetření postupu 
stavebního úřadu Prahy 1 a Magistrátu hlavního města Prahy


• V dubnu 2021 Ombudsman potvrdil informace z reportáže, že došlo k 
porušení práv veřejnosti jejich vyloučením z územního řízení

Reportáž: Veřejný zájem na prodej


